
Referat fra møde i skolebestyrelsen ved Ringkøbing Skole 

Onsdag d. 4. november fra kl. 18.30 – 21.00  

 

Mødet holdes i personalerummet – afdeling Rindum. Vi starter mødet med at 
spise en sandwich. 
 

Fraværende:  
Afbud: 

Dagsorden: Beslutning: 

18.30 – 18.30 

Pkt.15 

Godkendelse af referat: 

(Fast punkt) 

 

Sagsfremstilling: 

Referatet fra d. 8. oktober er tidligere udsendt – 

ingen bemærkninger modtaget og derfor godken-

delse. 

 

Bilag: 

Referat fra d. 8. oktober er ikke vedlagt. 

 

Indstilling: 

Info. 

 

Referatet er godkendt. 

18.40 – 18.50 

Pkt. 16 

Nyt fra eleverne: 

(Fast punkt) 

 

Sagsfremstilling: 

Nyt fra møderne i de to elevråd på henholdsvis 

Alkjær og Rindum. 

 

Indstilling: 

Til orientering 

 

Nyt fra Rindum: 

Ikke elevrådsmøde siden sidst.  

Der arbejdes fortsat med overdækning over ude-

arealer. 

 

Nyt fra Alkjær: 

Fra sidste møde - Emneuge. Der blev uddelt ver-

densdele til årgange. 

 

Næste møde – Der skal laves en præsentation af 

elevrådet, som skal ud til alle elever. 

18.50 – 19.05 

Pkt. 17 

Henvendelse fra klubben – afdeling Rindum 

 

Sagsfremstilling: 

Personalet har udarbejdet en skrivelse til skole-

bestyrelsen med deres bidrag til skolestrukturde-

batten set fra et klubperspektiv. De ønsker at få 

det bragt videre ind i det politiske system. 

 

Dorthe gennemgik baggrund for skrivelsen.  

 

Skrivelsen er fra SFO-Junior Klub 4. – 6. klasse, 

afdeling Rindum.  

 

Bestyrelsen anerkender det gode tilbud, og dette 

ønskes fastholdt til elevgruppen. 

 

Bestyrelsen har drøftet skrivelsen og bakker op 

om skrivelsen og værdsætter orienteringen. 



Dagsorden: Beslutning: 

Bilag: 

Se bilag med brev fra klubpersonalet. 

 

Indstilling: 

Til drøftelse 

 

 

Bestyrelsen har besluttet ikke at gå videre med 

skrivelsen, og anbefaler at personalet heller ikke 

gør.  

 

Bestyrelsen vil gerne ift. kommende høringssvar 

tage inspiration i skrivelsen. 

 

19.05 – 19.20 

Pkt. 18 

Økonomi (Fast punkt): 

 

Sagsfremstilling: 

Status på 2020, samt et første blik ind i budget 

2021.  

 

Bilag: 

Se bilag med økonomirapport pr. 31.10. 2020. 

Den fremsendes, når vi modtager den. 

 

Indstilling: 

Orientering og drøftelse. 

 

Budgetkonti dækker over overførte midler. 

 

Der er ikke de store forskydelser ift. sidste møde. 

 

Vi har modtaget budget for 2021 – her er budget-

teret ud fra en generel elevnedgang, hvilket bety-

der en budgetnedgang. 

 

Det er relevant for skolen at undersøge nærmere 

ift. konkrete bud på elevnedgang – dette er 

igangsat. 

 

Bestyrelsen giver udtryk for, at ’overførsel fra 

sidste år forstyrrer overblikket’ i rapporten, men 

der er generel opbakning fra bestyrelsen til 

denne rapportform. 

19.20 – 19.25 

 

Kaffepause med chokolade 

 

19.25 – 20.00 

Pkt. 19 

Skolebestyrelsens forretningsorden 

 

Sagsfremstilling: 

Skolebestyrelsen skal have vedtaget en forret-

ningsorden for sit arbejde. Der er nedenstående 

forslag til tilføjelser samt oplæg til drøftelser: 

 

Møder 
Kan forlænges efter behov. Forventet tidsramme 

meldes ud med dagsorden. 

 

Faste punkter: 
Forslag om tilføjelse – drøftelse af punkter, der i 

forlængelse af mødet skal kommunikeres ud til 

forældre og medarbejdere. 

 

Tilføjelse til deltagere: 
Hvis en medarbejderrepræsentant er syg – kan 

der sendes en suppleant 

 

Det er ikke lykkes at skaffe dokumentation for 

en tidligere aftale om ledelsesrepræsentation fra 

Klubtilbud i skolebestyrelsen på Alkjærskolen. 

 

Bestyrelsen drøfter punktet om ledelsesrepræsen-

tation. Der italesættes både ’for’ og ’imod’ hold-

ninger. 

 

Bestyrelsen foretager en afstemning. Resultatet 

bliver, at vi fortsætter med ledelsesrepræsenta-

tion fra SFO/klub. 

 

Revision af forretningsorden foretages 1 gang år-

ligt. 

 

 



Dagsorden: Beslutning: 

Ledelsesrepræsentanter kan inviteres med på 

skolebestyrelsesmøderne alt efter det indholds-

mæssige relevans 

 

Deltagere på SB-møderne: 

Det er undersøgt, om der tidligere er lavet aftale 

om repræsentation i skolebestyrelse for ung-

domsklubben. Tilbagemelding på mødet. 

 

Bilag: 

Oplæg til forretningsorden 

 

Indstilling: 

Orientering og drøftelse. 

 

20.00 – 20.15 

Pkt. 20 

Lejrskoler på 6. årgang 

 

På begge afdelinger har der været tradition for, at 

der har været en lejrskole på 6. årgang.  

Afdeling Alkjær har rejst til Bornholm, mens af-

deling Rindum har haft flere forskellige rejsemål 

i spil.  

Lejrskolerne er en relativ tung budgetpost for 

den enkelte afdeling, og spørgsmålet er, om de 

skal fortsætte? 

Oplæg fra Gitte og Maria 

 

Indstilling: 

Drøftelse og beslutning. 

 

 

Gitte gennemgår tal fra Alkjær. 

Forventet udgift til Bornholm i 2021: 97.000 til 

63 elever. Dette er inkl. en udgift til lærerløn. 

 

Maria gennemgår tal fra Rindum – udgift pr. 

elev på 600,- kr. Dette er ekskl. en udgift til læ-

rerløn. Turen ligger på 5. årgang. 

 

Skal der ske en ensretning på dette område? 

 

Bestyrelsen ønsker fortsat, at hhv. 5. og 6.årgang 

skal have muligheden for at tage på lejrskoler.  

 

Bestyrelsen er enige om, at ledelsen bestemmer 

vilkår og rammer for lejrskoler på de to afdelin-

ger. 

20.15 – 20.30 

Pkt. 21 

Afdelingernes forældreråd 

 

I forbindelse med sammenlægningen blev det be-

sluttet i Børne- og familieudvalget, at der på hver 

afdeling blev etableret et forældreråd. 

Det skal drøftes, hvordan vi kan imødegå denne 

beslutning. 

 

Bilag: 

Mødereferat fra Børne- og familieudvalget fe-

bruar 2020.  

 

 

 

Indstilling: 

Det besluttes at etablere forældreråd for afdelin-

gerne inden for skolebestyrelsens nuværende 

medlemmer. 

 

3 forældrerepræsentanter for afdeling Alkjær 

4 forældrerepræsentanter for afdeling Rindum 

1 medarbejderrepræsentant for Rindum  

1 medarbejderrepræsentant for Alkjær 

1 elevrepræsentant for Rindum 

1 elevrepræsentant for Alkjær 

 

 

 



Dagsorden: Beslutning: 

Punktet er til drøftelse  

 

20.30 – 20.40 

Pkt. 22 

Siden sidst 

 

 Skolebusserne på afdeling Rindum 

 Status på Covid-19 situationen  

Maria orienterer om situation om skolebusser. 

Det kan afprøves, om der kan være en anden vej 

ind i denne problematik end gennem Teknik og 

Miljø. 

 

Maria orienterer om status for COVID-19 situati-

onen.  

Vi kan konstatere, at det vi gør i hverdagen vir-

ker. Vi har lært, af sidste uges situation. 

Vigtigt. at der holdes afstand, både for personer 

og mobiltelefoner. 

 

 

Pkt. 23 

Eventuelt 

 

 

 

 

Punkter til kommende møder: 

 

Principper (9/12) 

 

Forventningsafstemning omkring samarbejdet 

skole – hjem  

 

Kommunikation på Aula. 

 

Hvad gør vi for de dygtige elever? 

 

Opfølgning på strukturændring i OVB. 

 

Brugertilfredshedsundersøgelse - gennemgang 

 

 


